
 
 
 
 
 

Dagsorden         

 
SB-møde den 21/4 2022 kl. 17:30 – 20:00 
 
1. Skoleleders redegørelse for processen omkring kontaktlærerskift i 7B. Skolebestyrelsen har modtaget en række henvendelser fra 

bekymrede forældre til elever i 7B vdr. manglende faglig og social trivsel (redegørelse ved Martin)  

2. Principper for lejrskoler, praktikker og arrangementer i skoletiden (drøftelse). Også denne gang skal vi have fokus på erhvervspraktik (som 
led i uu-vejledning), men også kort berøre lejrskoler (bilag 1, se også referat fra SB-møde 23/3) 

På sidste møde drøftede vi muligheden for  

- at lade UU-undervisningen starte i 0. klasse og fortsætte op i udskolingen 

- at have virksomhedsbesøg i 6. klasse 

-     at forældre i fx 6. klasse kan lave en ”bank” med ideer til erhvervspraktik-steder. 

-     at erhvervspraktik også handler om dannelse 

-     at koble erhvervspraktik og uddannelsesvejledning sammen undervisning i økonomi, budget og samfund (voksenfærdigheder) 

3. Opfølgning på toiletforhold for eleverne på RG1, hvor står vi i forhold til vores kontakt med og klager til kommunen og forespørgsel til 
skolebestyrelser og skoleledere på andre skoler i kommunen (orientering ved Cristina/Caroline) og hvad mere kan/skal vi foretage os i sagen i 
dette skoleår (kort drøftelse) (bilag 2) 

4. Manglende instrumenter i musiklokalerne? (Line) (drøftelse) 

5. Opfølgning på rekruttering af tysklærer (orientering ved Martin) 

6. Skolens ansigt udadtil. I lyset af den stigende lærermangel bør vi nok i fremtiden i højere grad tænke over, hvordan skolen præsenterer sig 
udadtil på hjemmesiden, i stillingsopslag etc. (indledende drøftelse) 

7. Gåtur for SB-medlemmer i Mimersgade 11. maj kl. 17-18 sammen med Teknik- og Miljøforvaltningen og trafikrådgiver vedrørende tiltag for 
at forbedre trafiksikkerheden omkring skolen (orientering) 

8. Eventuelt 

9. Opsamling: På dagsorden næste gang:   

 

 

 

 



Tilstede: Caroline Johanne Lillelund, Line Pfeiffer Cappelen, Johanne Ibi Schiøtt Nielsen, Katrine Svendsen, Faik Hasan, Cristina Bramsen, Ceren  
Gagula, Johan Vinde Larsen, Martin Wåhlin.  
Referat: Inemette Frandsen 
 

 Punkt Drøftelse/orientering Aftalt/vedtaget Tovholder 

1 Skoleleders redegørelse for 

processen omkring 

kontaktlærerskift i 7B  

Skolebestyrelsen har modtaget 

en række henvendelser fra 

bekymrede forældre til elever i 7B 

vedr. manglende faglig og social 

trivsel i forbindelse med at 

klassens kontaktlærer med kort 

varsel rykker til RG1 (redegørelse 

ved Martin)  

Orientering: 

Martin redegør for forløbet omkr. lærerskift i 

7.B. og fortæller, at han tidligere på ugen har 

haft møde med en gruppe forældre., som er 

stærkt bekymrede for klassens faglige og 

sociale trivsel. 

 

Drøftelse: 

SB finder ikke anledning til at kritisere 

ledelsen i forbindelse med selve lærerskiftet i 

7B. Men SB mener, at skolen i højere grad 

skal være mere opmærksom på forældres 

bekymringer og stille sig nysgerrig over for 

deres perspektiver.  

Omdrejningspunktet for SBs diskussion er 

dialogen og kommunikationen mellem  skole 

og hjem og hvordan den kan forbedres i den 

konkrete situation – og i fremtiden, så 

lignende situationer ikke får lov at udvikle sig. 

Det understreges, at det er vigtigt, at 

forældrenes tillid til skole, lærere og ledelse 

genoprettes. 

 

SB understreger kraftigt, at vi forventer, at 

forældrene til enhver tid formulerer selv 

alvorlig kritik af skolen ordentligt og 

respektfuldt både ved møder og på skrift. 

 

  

Aftalt:  

A) Konkret i forhold til 7.B: 

Klassens oplevelse af at være del af en årgang 

skal understøttes. Dette skal bl.a. gøres ved:  

• Klassen/årgangen skal på lejrskole i dette 

skoleår 

• Der lægges ekstra pædagog- og 

lærerressourcer i indsatser, der kan sikre 

trivslen og sammenhængskraften i 

klassen/årgangen 

• Skolens matematikvejleder lægger al sin 

vejledningstid i klassen og overtager 

matematikundervisningen efter 

sommerferien 

 

Der er aftalt et opfølgende møde mellem 

forældre og ledelse onsdag 4. maj. Her vil afd. 

leder Thomas Kristiansen også deltage, samt 

Caroline som repræsentant for SB.  

  

B) SB skal løbende følge op på 

personalesituationen og kommunikationen 

omkring denne.   

 

C) SB opfordrer til, at ledelsen har øje for klasser 

og årgange, der kan være særligt sårbare pga. 

tidligere lærerskift etc.  

 

 

 



2 Principper for lejrskoler, 

praktikker og arrangementer i 

skoletiden 

 Aftalt:  

SB nedsætter et udvalg bestående af Katrine og 

Johanne Ibi, der skal udarbejde et udkast til 

principperne for lejrskoler, praktikker og 

arrangementer i skoletiden til mødet i maj.  

 

 

3 Opfølgning på toiletforhold for 

eleverne på RG1 

 

10. hvor står vi i forhold til 
vores kontakt med og 
klager til kommunen og 
forespørgsel til 
skolebestyrelser og 
skoleledere på andre 
skoler i kommunen 
(orientering ved 
Cristina/Caroline) og hvad 
mere kan/skal vi foretage 
os i sagen i dette skoleår 
(kort drøftelse) (bilag 2) 

 

Drøftelse:  

SB drøfter status på toiletforholdene for  

eleverne på RG1. Forholdene er uændrede 

og SB er blevet anbefalet at kontakte 

Center for Policy for at få indblik ind i den 

overordnede plan for RMG.   

 

Cristina undersøgt toiletforhold på andre 

skoler. Der er fortsat en række skoler der ikke 

har svaret. Der er blandet tilbagemeldinger. 

Andre skoler oplever samme udfordringer 

som RMG. Nogle skoler står overfor en 

renovering, der vil tilføre skolen flere toiletter. 

I tilbagemeldingen er der en sammenhæng 

mellem tilfredshed og antal toiletter.   

 

SB drøfter næste skridt i forsøget på at få 

kontakt til politikerne og der er enighed om at 

elevrådet på RG1 skal involveres og der skal 

søges foretræde for BBU.  

Aftalt: 

• Cristina følger op på undersøgelsen af 

toiletforholdene på andre skoler.  

• Caroline følger op med Sti Garde – 

Center for Policy.  

• Foretræde: Forretningsorden og foretræde for Børne- 

og Ungdomsudvalget | Københavns Kommunes 

hjemmeside (kk.dk) 

 

 

 

4 Manglende instrumenter i 

musiklokalerne? 

Drøftelse: 

SB har fået en henvendelse fra forældre, der 

er i tvivl om hvorvidt der er musikinstrumenter 

i begge skolens musiklokaler.  

Martin forklarer, at hvor instrumenterne er 

synlige i det ene lokale, er de låst inde i et 

skab i det andet. Der er således 

musikinstrumenter i begge musiklokaler.  

 

Aftalt:  

Ledelsen giver på et kommende SB-møde en 

redegørelse for musikundervisningen.   

 

https://www.kk.dk/politik/politiske-udvalg/boerne-og-ungdomsudvalget/forretningsorden-og-foretraede
https://www.kk.dk/politik/politiske-udvalg/boerne-og-ungdomsudvalget/forretningsorden-og-foretraede
https://www.kk.dk/politik/politiske-udvalg/boerne-og-ungdomsudvalget/forretningsorden-og-foretraede


SB drøfter overordnet indholdet i 

musikundervisningen og behovet for 

musikinstrumenter ift. Fælles Mål (UVM) 
GSK_FællesMål_Musik.pdf (emu.dk)   

5 Opfølgning på rekruttering af 

tysklærer (orientering ved 

Martin) 

Ansættelsesudvalget indstiller til SB at 

ansætte en meget erfaren tysklærer, som har 

været til samtale samme dag. Cristina 

redegør for indstillingen.  

  

6 Skolens ansigt udadtil. Pkt. udskydes   

7 Gåtur for SB-medlemmer i 

Mimersgade 11. maj kl. 17-

18 sammen med Teknik- og 

Miljøforvaltningen og 

trafikrådgiver 

 Foreløbig har både Martin og Caroline 

tilkendegivet, at de vil deltage 

 

8 Eventuelt 

 

   

9 Opsamling: På dagsorden 

næste gang:   

 

Skolens ansigt udadtil.    

 

https://emu.dk/sites/default/files/2020-09/GSK_F%C3%A6llesM%C3%A5l_Musik.pdf

